

# School Tax Rebate Continues in 2023

Manitoba is continuing to phase out education property taxes by implementing the School Tax Rebate.

Property owners will receive a School Tax Rebate cheque to offset a portion of their school taxes, enabling them to keep more of their hard earned money. No application is required.

## How the rebate works

### Residential and farm properties

For 2023, owners of residential and farm properties will receive a 50 per cent rebate of the school division special levy payable. Residential properties include single dwelling units, condos and multiple unit dwellings.

The School Tax Rebate will be based on the school division special levy before the Education Property Tax Credit Advance.

### ILLUSTRATIVE SCHOOL TAX PORTION OF A 2023 RESIDENTIAL PROPERTY TAX STATEMENT:

<b>SCHOOL TAXES</b>	<b>SCHOOL DIVISION NAME</b>	\$1,548.00
	MANITOBA EDUCATION PROPERTY TAX CREDIT ADVANCE	-350.00
	<b>NET SCHOOL DIVISION LEVY</b>	<b>\$1,198.00</b>
	<b>NET SCHOOL TAXES</b> →	<b>\$1,198.00</b>

**TOTAL REBATE OF \$774.00**  
50.0% of \$1,548.00

### Other properties

Owners of other properties (such as commercial, industrial, railway, institutional, pipelines and designated recreational) will receive a 10 per cent rebate of the total of both the school division special levy and the education support levy payable.

### ILLUSTRATIVE SCHOOL TAX PORTION OF A 2023 BUSINESS PROPERTY TAX STATEMENT:

<b>SCHOOL DIVISION NAME</b>		
Other Property		\$6,600.00
<b>NET SCHOOL DIVISION LEVY</b>		<b>\$6,600.00</b>
<b>PROVINCIAL EDUCATION SUPPORT LEVY</b>		
Other		\$4,400.00
<b>PROVINCIAL EDUCATION SUPPORT LEVY</b>		<b>\$4,400.00</b>
<b>TOTAL SCHOOL TAXES</b> →		<b>\$11,000.00</b>

**TOTAL REBATE OF \$1,100.00**  
10% OF \$11,000.00

## When can I expect my rebate?

Rebates are sent out in the month before Municipal Taxes are due.

# Le remboursement de l'impôt foncier pour l'éducation se poursuit en 2023

Le Manitoba poursuit l'élimination progressive de l'impôt foncier pour l'éducation en mettant en place un système de remboursement.

Les propriétaires fonciers recevront un chèque de remboursement de l'impôt foncier pour l'éducation. Ainsi, une partie de leur impôt sera réduite et ils pourront garder une plus grande part de leur argent durement gagné. Il n'est pas nécessaire de présenter une demande.

## Comment fonctionne ce remboursement?

### Biens résidentiels et agricoles

Les propriétaires de biens résidentiels et agricoles recevront un remboursement correspondant à 50 % de la taxe spéciale des divisions scolaires exigible pour 2023. Les biens résidentiels comprennent les logements unifamiliaux, les condominiums et les logements à unités multiples.

Le remboursement de l'impôt foncier pour l'éducation sera calculé en fonction de la taxe spéciale des divisions scolaires avant le paiement anticipé du crédit d'impôt foncier pour l'éducation.

### PART DE LA TAXE SCOLAIRE FIGURANT SUR UN RELEVÉ D'IMPÔT FONCIER DE 2023

<b>TAXES SCOLAIRES</b>	<b>NOM DE LA DIVISION SCOLAIRE</b>	1 548,00 \$
	PAIEMENT ANTICIPÉ DU CRÉDIT D'IMPÔT FONCIER POUR L'ÉDUCATION	-350,00 \$
	<b>TAXES NETTES DE LA DIVISION SCOLAIRE</b>	1 198,00 \$
		1 198,00 \$

→

**REMBOURSEMENT TOTAL DE 774,00 \$**  
50,0 % de 1 548,00 \$

### Autres biens

Les autres propriétaires (biens commerciaux, industriels, institutionnels et récréatifs désignés, voies ferrées et pipelines) recevront un remboursement correspondant à 10 % du total de la taxe spéciale des divisions scolaires et de la taxe d'aide à l'éducation payables.

### PART DE LA TAXE SCOLAIRE FIGURANT SUR UN RELEVÉ D'IMPÔT FONCIER DES ENTREPRISES DE 2023

<b>NOM DE LA DIVISION SCOLAIRE</b>		
Autres biens		6 600,00 \$
TAXE NETTE DE LA DIVISION SCOLAIRE		6 600,00 \$
<b>TAXE PROVINCIALE D'AIDE À L'ÉDUCATION</b>		
Autre		4 400,00 \$
TAXE PROVINCIALE D'AIDE À L'ÉDUCATION		4 400,00 \$
<b>TAXES SCOLAIRES TOTALES</b>	→	<b>11 000,00 \$</b>

**REMBOURSEMENT TOTAL DE 1 100,00 \$ OU 10 % DE 11 000,00 \$**

## Quand devrais-je m'attendre à recevoir mon remboursement?

Les remboursements sont envoyés le mois précédant l'échéance prévue du paiement des taxes municipales.